
 

                                                                                                                                                                  20.01.2022 

 

I medfør af §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange soldater under den danske stat er der i Grønland i 2022? 

2. Hvor mange lejemål af Grønlands Selvstyres boliger er optaget af soldater? 

3. Hvad er grunden til, at vi huser soldater i Grønlands Selvstyres 

udlejningsejendomme? 

4. Har den danske stat planer om at bygge boliger til sine egne soldater?  

(Medlem af Inatsisartut Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Grunden til mine spørgsmål er, at der i Nuuk er stor mangel på boliger og fordi vores lokale borgere 

må vente i lang tid for en bolig. Hvis man uagtet dette forhold skal huse soldater i Grønlands 

Selvstyres udlejningsboliger, finder jeg løsningen som værende ikke passende. Fordi jeg mener, at 

soldaternes arbejdsgiver, den danske stat, selv må sørge for at huse sine egne folk. Det kan ikke 

have sin rigtighed, at lokale borgere, som må vente i adskillige år for en bolig, skal forbigås fordi vi 

også må huse soldaterne på bekostning af lokale borgere. 

 

 


